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Protokół nr LVII/23

LVII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 14 czerwca 2023 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17.30 tego samego
dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na pomyłkę pisarską w protokole 
dotyczącą zapisu: „Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2023 roku” - prawidłowy zapis to: „Obrady 
rozpoczęto 25 maja 2023 roku” 
Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu Nr LVI/23 z sesji, która odbyła 
się dnia 25.05.2023 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr LVI/23 z sesji, która odbyła się dnia 25.05.2023 r. 



                                
Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Protokół Nr LVI/23 z sesji, która odbyła się dnia 25.05.2023 r., został przyjęty jednogłośnie.

4. Ocena stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego. Informacja o działalności: 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Ornontowicach, Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie 
oraz Komisariatu Policji w Orzeszu.
W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Komendanta Komisariatu 
Policji w Orzeszu komisarza Rafała Ciesielskiego, który odniósł się do takich tematów jak:

• stanu zatrudnienia w Komisariacie Policji w Orzeszu,
• ilości posiadanych radiowozów,
• stanu bezpieczeństwa w Gminie Ornontowice (przeprowadzonych interwencji, liczy 

wykroczeń, nałożonych kar, osób doprowadzonych do izb wytrzeźwień, zatrzymań osób 
poszukiwanych, bezpieczeństwa na drogach),

• pogadanek z dziećmi odnośnie zachowania bezpieczeństwa na drogach i podczas wakacji, 
• pogadanek z seniorami (został poruszony temat wyłudzeń „na wnuczka”),
• kontroli niebieskich kart.

W przedmiotowym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady zwracając się z prośbą do 
Komendanta o częstsze patrole w Parku Gminnym (sugerując wykorzystanie nieoznakowanych 
samochodów) ze względu na przebywającą w nim młodzież, która niejednokrotnie nie zachowuje 
się w tym miejscu tak jak powinna.
Drugą sprawą jaką poruszył Przewodniczący to ruch drogowy a mianowicie traktowanie niektórych 
uczestników drogi ul. Zwycięstwa jako toru wyścigowego (głównie w niedzielę gdy droga jest w 
miarę pusta) prosząc o zwrócenie uwagi na tego typu sytuacje.
Odpowiadając Komendant poinformował, iż postara się zainterweniować w powyżej poruszonych 
tematach.
Kolejno głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy odnosząc się do przestępstw wśród 
nieletnich – pytając czy na terenie Ornontowic mają miejsce takie przypadki?
W odpowiedzi Komendant oznajmił, iż w bieżącym roku nie odnotowano tego typu przypadków 
chociaż na pewno takie mają miejsce ale niestety niejednokrotnie nie jest to zgłaszane na Policję.
Idąc dalej głos zabrał radny Zbigniew Machulik zwracając uwagę na  zakłócanie spokoju osobom 
spacerującym w lesie przez osoby zmotoryzowane – pytając czy Policja ma wpływa na 
ograniczenie takich zdarzeń?
Komendant wyjaśnił, iż problem jest bardzo dobrze znany Policji i w miarę możliwości takie 
procedery są zwalczane, jednakże na chwilę obecną nie udało się ukarać żadnej z osób, które 
korzystają z ścieżek leśnych poruszając się motorami krosowymi czy też quadami, gdyż często 
tego typu pojazdy nie posiadają tablic rejestracyjnych a kierowcy występują w kasakach więc 
trudno jest ustalić tożsamość kierowcy danego pojazdu.



                                
W dalszej części omawiania punktu głos zabrał Pan Damian Leks – Prezes Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Ornontowicach przedstawiając następujące informacje:

• przeprowadzonych interwencji w roku 2022,
• stan osobowy OSP,
• podnoszenia kwalifikacji przez strażaków,
• uczestnictwa strażaków w różnego rodzaju szkoleniach,
• ilości posiadanych pojazdów specjalistycznych,
• wyposażenia sprzętowego OSP,
• przeprowadzanych w jednostce kontroli przez Państwową Straż Pożarną pod kątem 

gotowości bojowej,
• współpracy z Urzędem i jednostkami gminnymi.

Radny Sebastian Spyra zapytał czy są już może przekazywane jakiekolwiek informacje dotyczące 
niebezpieczeństw wynikających z użytkowania samochodów elektrycznych i czy w Powiecie 
Mikołowskim miały miejsce jakieś niebezpieczne zdarzenia związane z samochodami 
elektrycznymi?
Odpowiadając na powyższe Prezes OSP oznajmił, iż nie odnotowano w Powiecie tego typu 
zdarzeń, w najbliższym czasie Komenda Powiatowa Policji w Mikołowie planuje przeprowadzenie 
szkolenia dotyczące gaszenia samochodów elektrycznych.
W związku z brakiem pytań Przewodniczący rady podziękował gościom za przybycie na sesję oraz 
za dotychczasową współpracę.

5. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu czerwcu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

6. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2023-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 13.06.2023 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2023-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



                                
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/473/23 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2023-2032, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2023 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 13.06.2023 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2023 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/474/23 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2023 rok, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
13.06.2023 r.
Przewodniczący Rady zaproponował aby w/w Zespół składał się z pięciu członków.
Następnie  Przewodniczący  przystąpił  do  przeprowadzenia  głosowania  w  sprawie:
ustalenia ilości członków Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników.

Głosowano  w  sprawie:  ustalenia  ilości  członków  Zespołu  ds.  opiniowania  kandydatów  na
ławników. 

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



                                
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Rada Gminy Ornontowice jednogłośnie ustaliła, że Zespół ds. opiniowania kandydatów na 
ławników będzie składał się z 5 członków.

Na członków zespołu zaproponowano radnych w osobach:
• Henryk Nieużyła – jako przewodniczący zespołu (radny wyraził zgodę)
• Ryszard Milanowski – jako zastępca przewodniczącego zespołu (radny wyraził zgodę)
• Grzegorz Hawełka – jako członek zespołu (radny wyraził zgodę)

Z ramienia Urzędu zaproponowano kandydaturę inspektor Pani Katarzyny Posiłek (inspektor 
wyraziła zgodę)
Z ramienia Sądu Rejonowego w Mikołowie jako członka zespołu wyznaczono Sędzię Panią 
Katarzynę Witkowską.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania              
kandydatów na ławników,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/475/23 w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na 
ławników, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Ornontowice,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
13.06.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmi-
na Ornontowice,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



                                

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/476/23 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 
Ornontowice, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do   
protokołu.

e) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej 
położonej w Ornontowicach przy ul. Działkowej,
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 13.06.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze       
przetargu niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy                    
ul. Działkowej,

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/477/23 w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ul. Działkowej, 
na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych położonych
w Ornontowicach przy ulicy Leśnej,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
13.06.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieru-
chomości gruntowych położonych w Ornontowicach przy ulicy Leśnej



                                
Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/478/23 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
gruntowych położonych w Ornontowicach przy ulicy Leśnej, na stan 15-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Ornontowice, położonej w Ornontowicach przy ulicy Grabowej.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
13.06.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice, położonej w Ornontowicach 
przy ulicy Grabowej.

Wyniki głosowania:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

Uchwała Nr LVII/479/23 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ornontowice, położonej w Ornontowicach przy
ulicy Grabowej, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do   
protokołu.

8. Informacje Wójta Gminy.
Wójt przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu Kierującego 
Urzędem Gminy między sesjami.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - Trwa budowa 
kanalizacji sanitarnej przy ul. Cichej, Ogrodowej i Spokojnej. W trakcie wykonywania są 
prace projektowe dla pozostałych etapów.

• Budowa chodnika przy ul. Zwycięstwa (strona wschodnia) - Trwają prace związane z 
budową chodnika. Rozpoczęto układanie nawierzchni chodnika.



                                
• Budowa kanalizacji deszczowej przy ul. Polnej – Po przerwie w pracach wznowiono budowę

kanalizacji deszczowej.

• Modernizacja dróg gminnych - Kończą się prace na ul. Tartacznej, trwają prace budowlane 
przy ul. Okrężnej. Wykonano drogę manewrową do parkingu za budynkiem UG. Kolejne 
prace będą prowadzone przy ul. Marzankowice i Polnej.

• Modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych - W czerwcu rozpoczęły 
się prace budowlane. Na czas budowy PSZOK został przeniesiony przed dotychczasowy 
punkt. Dojazd do PSZOKU od ul. Brzozowej. Dojazd do budowy od ul. Grabowej.

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - W dniu 1 czerwca została 
podpisana umowa w formule zaprojektuj – wybuduj. Wykonany zostanie nowy obiekt 
gminny przy ul. Zamkowej (na przedpolu KWK Budryk). Etap I obejmuje utworzenie centrum
kulturalnego Gminy Ornontowice wraz z salą widowiskową, salami przeznaczonymi do 
organizacji różnorodnych zajęć artystycznych i okolicznościowych (stan surowy zamknięty). 
Wartość umowy 5 592 100 zł

• Eko-pracownia pod chmurką - Kolejne dofinansowanie z WFOŚIGW – 69 895 zł na nową 
pracownię w ZS-P. Planowany jest m.in.: zakup małej architektury (altana), skrzyń na zioła
i przyprawy oraz budowa ścieżki sensorycznej.

• Słoneczna Gmina Ornontowice III - W dniu 31 maja odbyło się spotkanie z mieszkańcami,
w trakcie którego przedstawiono szczegółowe informacje o możliwości pozyskania 
dofinansowania na montaż instalacji fotowoltaicznych, magazynów energii i pomp ciepła dla
budynków mieszkalnych. Procedura przyznawania grantów dla mieszkańców będzie 
możliwa po uzyskaniu dofinansowania przez Gminę w ramach konkursu ogłoszonego przez
Urząd Marszałkowski, a deklaracje udziału w programie prawdopodobnie będzie można 
zgłaszać w I kwartale 2024 r.

Kolejno Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku br. podpisano 16 umów o dotację do ekologicznych urządzeń grzewczych        

i 4 umowy o dotację na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków.
• Od listopada 2022 r. przeprowadzono łącznie 299 kontroli nieruchomości w zakresie 

gospodarki ściekowej. W okresie wakacyjnym kontrole nie będą realizowane.
• W dniu 1 czerwca usunięto, na koszt Gminy, porzucone przy ul. Żabik odpady w postaci 

zużytych igieł i strzykawek, fiolek z krwią oraz zużytych wacików. Koszt odbioru i 
zagospodarowania 3 kg odpadów wyniósł 810 zł.

• Odczyty wody lokali gminnych przy ul. Akacjowej oraz ul. Żabik zostaną przeprowadzone 
pod koniec lipca br. nie tak jak zawsze w m-cu czerwcu.

• W czerwcu została wydana licencja na taksówkę dla lokalnego przedsiębiorcy TAXI BEAR, 
który aktualnie będzie miał do dyspozycji dwa pojazdy. 

• Zauważono, że nagminnie dochodzi do dewastacji oraz zaśmiecania placu zabaw przy ul. 
Żabik, przez co na bieżąco jesteśmy zmuszeni interweniować. 

• W dniach 2-3 czerwca z okazji Dni Ornontowic odbyły się turnieje: tenisa stołowego, skata 
oraz piłki nożnej. 

• Zajęcia z Akademii biegania odbywają się regularnie w każdą środę na Orliku przy ul. 
Okrężnej.

• Przygotowano porozumienie inwestycyjne w sprawie wybudowania i sprzedaży na rzecz 
Gminy sieci wodociągowej w rejonie ul. Solarnia.

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 18 rodzin.



                                
• W ramach rządowego programu „Aktywna tablica” złożono wniosek o dofinansowanie        

w wysokości 35 tysięcy złotych na zakup sprzętu, nowoczesnych pomocy dydaktycznych 
oraz narządzi do terapii dla uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi.

• W dniu 31 maja ogłoszono informację odnośnie naboru kandydatów na ławników na 
kadencję 2024 – 2027, z terminem naboru do 30 czerwca br.

• Gmina otrzymała pozytywną ocenę (bez uwag) z przeprowadzonej kontroli z Urzędu        
Komunikacji Elektronicznej.

• W maju 2023 r. zmarło 2 mieszkańców oraz urodziło się 3 dzieci. Obecnie Gmina              
Ornontowice liczy 6021 mieszkańców, w tym 5888 zameldowanych na stałe i 133 na pobyt 
czasowy (stan na dzień 31.05).

• Prowadzony jest ciągły nadzór nad właściwym stanem sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, 
prawidłowym działaniem oświetlenia ulicznego oraz utrzymaniem zieleni przy chodnikach    
i drogach gminnych oraz innych terenów zielonych.

• W ostatnim okresie wystąpiła awaria kanalizacji sanitarnej przy ul. Świerkowej, którą 
naprawiono siłami pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej.

• W dniu 30 maja br. otrzymano odmowną decyzję dyrektora „Wód Polskich” z Gliwic ws. 
zatwierdzenia nowych taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków. Podjęto decyzję                
o  odwołaniu się do Prezesa Wód Polskich w Warszawie, co nastąpiło w dniu 7 czerwca br. 
Obecnie oczekujemy na dalsze rozstrzygnięcia. 

• Zgodnie z dodatkowym zleceniem Tauron Nowe Technologie przeprowadził korektę 
ustawienia zegarów sterujących oświetleniem ulicznym na 5 stacjach transformatorowych.

• Projekt rozbudowy sieci wodociągowej przy ul. Cichej został wykonany i od 20 czerwca br., 
rozpocznie się jego budowa.

• Trwają procedury związane z wyborem wykonawcy na projekt rozbudowy sieci 
wodociągowej przy ul. Nowej czyli zapewnieniem alternatywnego źródła zaopatrzenia 
mieszkańców w wodę pitną. 

• Trwają procedury związane z wyborem wykonawcy na projekt II etapu przebudowy sieci 
wodociągowej przy ul. Polnej na odcinku od nr 18 do nr 34. 

• W dniu 3 czerwca odbył się festyn z okazji Dni Ornontowic, połączony z Dniem Dziecka.  
• W dniu 6 czerwca odbyło się uroczyste wręczenie Statuetek „Ornontowickie Bzy 2023".    

Tegorocznymi laureatami zostali: Elżbieta Dawid w kategorii "Działalność społeczna",       
Joanna Jeleń w kategorii "Dla Ornontowic ", Przedszkole im. Kubusia Puchatka w Gminie 
Ornontowice w kategorii "Dla Ornontowic", Apteka NOVA należąca do p. Janiny Pis             
w kategorii "Przedsiębiorczy i operatywni".

• Informuje się, że w dniu 4 sierpnia ok. godz. 14:30 przez Gminę Ornontowice przejedzie 
peleton kolarski Tour de Pologne i pojawią się utrudnienia w ruchu. Peleton wjedzie od 
strony Gierałtowic i przemieszczając się ulicami Zwycięstwa i Orzeską opuści Gminę na 
granicy z Orzeszem.  

• Warto odnotować, że Gmina otrzymała w ostatnim czasie 3 dofinansowania z Fundacji JSW
na inwestycje i zadania bieżące, na łączną kwotę 51 600 zł. 

• W miesiącu lipcu na wniosek Wójta do Przewodniczącego Rady Gminy przewiduje się orga-
nizację sesji nadzwyczajnej.



                                
9. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura Rady pismo 
Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratowniczego dotyczące informacji o zagrożeniach dla osób 
przebywających na obszarach wodnych 
Kolejna sesja zaplanowana jest na 30 sierpnia br., godz. 16:00, natomiast wspólne posiedzenie 
Komisji Stałych zaplanowane jest na dzień 29 sierpnia br., godz. 16:00.

10. Interpelacje radnych.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący odczytał odpowiedz na interpelację 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy dotyczącą miejsc parkingowych dla przyczep kempingowych  
i busów oraz odpowiedz na interpelację radnego Łukasza Machulika w sprawie naprawy 
oświetlenia w Parku Gminnym.

11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy – Pan Marcin Kotyczka odnosząc się do pisma 
mieszkańców Gminy dotyczącego nieruchomości w rejonie ulicy Okrężnej (zaliczenia działek o nr 
ewidencyjnym 2131/33, 2226/33 do kategorii dróg gminnych, rozszerzenia zakresu prac 
związanych z budową drogi oraz zamiany działek) – informując, że przedmiotowe pismo zostało 
szeroko omówione na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 13.06.2023 r., jak wyjaśnił Wójt nie 
przewiduje się w budżecie Gminy na rok 2023 zabezpieczenia środków finansowych na inwestycję 
związaną z  nieodpłatnym i swobodnym zapewnieniem dojazdu do działki 2131/33, 2226/33.
Idąc dalej głos zabrali:

• radny Zbigniew Machulik - pytając czy w roku bieżącym Gmina Ornontowice zwracała się   
z prośbą do Wód Polskich o wykoszenie Potoku Ornontowickiego?
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta oznajmił, iż Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej wystosował takie pisma jednakże w chwili obecnej nie może potwierdzić, czy
została już udzielona odpowiedz przez Wody Polskie.

• radny Zbigniew Machulik zwrócił także uwagę na brak dbania o porządek w obrębie swoich 
działek (koszenie rowów, sprzątania) przez właścicieli, którzy nabyli nieruchomości przy ul. 
Polnej i Kolejowej – pytając jednocześnie czy Gmina może coś zrobić w tym kierunku aby 
nowi właściciele dbali o teren wokół swojej posesji?
W odpowiedzi Zastępca Wójta poinformował, że temat zostanie rozeznany i skonsultowany 
z obsługą prawną Gminy.

• Radny Sebastian Spyra zwrócił uwagę na źle działający zegar w rejonie pawilonu 
handlowego.
Odpowiadając Zastępca Wójta poinformował, że w dniu wczorajszym awaria zegara została
usunięta, ponadto rozważana jest możliwość całkowitej modernizacji zegara lub też zakup 
nowego.

• Radna Katarzyna Walczak – zwróciła się  z pytaniem czy w roku bieżącym zostanie 
zorganizowana akacja odbioru odpadów wielkogabarytowych? 
Na pytanie radnej odpowiedzi udzielił Wójt informując, że taka zbiórka będzie miała miejsce 
we wrześniu i potrwa kilka dni. 

12. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.



                                

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


